الأحد: 0:30 - 08:30 ص

الأربعاء: 8:45 - 11:15 ص

الجمعة: 7:30 – 10:00 ص

السبت: 7:30 - 10:00 ص

8:30 – 11:30 ص



⇈ المذبح العائلي

مع إقتراب فترة مقدسة هي الصوم الأربعيني المقدس الذي صامه رب المجد بنفسه وهي فترة من أقدس أيام السنة كلها تتسم بأنها فترة عبادة على مستوي الكنيسة في القداسات اليومية وعلى مستوى الأسرة أيضاً فيما يُسمى بالمذبح العائلي أي خدمة الصلاة اليومية بالمزامير وهذا له تأثير قوي في إجتماع الصلاة مع الصوم في حياتنا مما يجعل العلاقة بالله متكاملة ويُضاف إليهما الصدقة وهم أركان العبادة المسيحية إذ بالصوم ينضبط المصلى في صلاته ويأخذ من محبة الله للخليقة فيعطى على قدر ما يستطيع.

وهنا نذكر أن الصوم يجعل الجسد ذبيحة حب لله وبالصلاة يُقدم ذبائح شكر لله وتسبيحاً، وبالصدقة يعطى للمحتاجين على مثال الله العاطى فيتشبه بالله في صنع الخير لمن يحتاج. لذلك نجد في كنائسنا في فترة الصوم قداسات يومية وحرصاً علي إشباع الجائع والمحتاج ونردد في ألحان الصوم اللحن الشهير "طوبي للرحماء علي المساكين فإن الرحمة تحل عليهم والمسيح يرحمهم في يوم الدين."(يوم الدينونة في القيامة العامة).

الصوم دعوة لإقامة المذبح العائلي فنجد في (يشوع 15:24) "أما أنا وبيتي فنعبد الرب" وهذا مبدأ روحي مهم جداً يجب أن نأخذه في الإعتبار في الصوم خاصة وطول أيام حياتنا عموماً لأن وجود الله في البيت مهم لكي يقود روح الله الأسرة وهي أفضل عبادة وقيادة "إِنْ لَمْ يَبْنِ الرَّبُّ الْبَيْتَ، فَبَاطِلًا يَتْعَبُ الْبَنَّاؤُونَ". (مز 127:12)

وهكذا يضع الله أساساً قوياً للأسرة ويبني كل أفرادها على الوصية الإلهية وتنفيذها بحرص شديد

لأن خلال الصلاة والصدقة في الصوم تُبني حياة كل أفراد الأسرة. وأحد الآباء يقول "الكنيسة المقدسة ليست مجرد حوائط مبنية ولكنها تُعّبر عن قلوب المؤمنين التي تحب الله ومسكن لله بداخلها". لذلك ينبغي أن نبني مذبحاً للرب داخل بيوتنا ليسكن الله فيها، وهذه هي الوصية "قَمِ اصْعَدْ إِلَى بَيْتِ إِيلَ وَأَقِمْ هُنَاكَ، وَاصْنَعْ هُنَاكَ مَذْبَحًا للهِ" (تك 1:35).

وهنا نؤكد أن قداسة الجماعة من خلال الصوم والصلاة حول المذبح لتصير الأسرة أيقونة حية سمائية تخلو من العيوب التي تهدمها.

لكن عملياً ما هو المذبح العائلي؟

جزء من البيت مخصص للعبادة والصلوات والجلسات الروحية الفردية أو للأسرة كلها للصلوات. ويقول القديس كبريانوس "إن كان إثنان بفكر واحد يستطيعان أن يفعلا هكذا متى وُجد إتفاق في الفكر فكم بالأكثر بين الجميع" وهكذا تكون الصلاة مؤثرة إذا وُجِدت وحدانية القلب بين الجميع ويقول أحد الآباء "الصلاة الجماعية تستجاب سربعأ وتأتي بثمار كثيرة عندما تكون بوحدانية الرأي وإتفاق الأهداف ويُضاف إلى ذلك التمتع بكلمة الله التي هي غذاء روحي قوى "فليس بالخبز وحده يحيا الإنسان بل بكل كلمة تخرج من فم الله".

والسيد المسيح يوصى بحفظ كلمته كدليل لحبه الذى يملأ القِلب في الصوم "إِنْ أَحَبَّنِي أَحَدٌ يَحْفَظْ كَلاَمِي، وَيُحِبُّهُ أَبِي، وَإِلَيْهِ نَأْتِي، وَعِنْدَهُ نَصْنَغُ مَنْزِلًا".(يو 23:14).

فإن كان الصوم دليل حبنا لله فهكذا حفظ وصاياه.

الإجتماعات:

الثلاثاء

7:30 – 8:30 م إجتماع الصلاة الإسبوعي

الأربعاء

7:00 – 8:30 م درس الألحان 7:00 م إجتماع السيدات

6:30 – 8:15 م درس الكتاب بالانجليزية للأطفال

8:00 - 7:00 م درس الكتاب

8:00 - 9:30 م إجتماع الشباب بالإنجليزية

9:30 - 8:00 م إجتماع الرجال

فاكس الكنيسة : 7323321049

4:30 – 5:00 م تسبحة عشية

5:00 – 5:00 م عشية

7:00 - 5:30 م مدارس الأحد

7:00 - 5:30 م درس الكتاب

7:00 – 9:00 م تسبحة نصف

إجتماع أسرة القديس يوسف النجار للمسنيين السبت 2 مارس بعد القداس الإلهي.	عيد نياحة البابا شنودة الثالث الأحد 17 مارس قداسين المعتاد	عيد نياحة القديس البابا كيرلس السادس السبت 9 مارس القداس 7:30 - 10:00 ص	بدء الصوم الكبير الإثنين 4 مارس يبدأ قداس كل يوم ثلاثاء من 4:00 - 7:00 م	
الإعترافات: الجمعة والسبت مساءاً وعقب القداسات الإسبوعية.	تذكار رئيس الملائكة ميخائيل الخميس 21 مارس القداس من 4:00 - 7:00 م	قداس ودورة عيد الصليب الثلاثاء 19 مارس 7:00 - 11:00 ص	عشية عيد الصليب الإثنين 18 مارس 7:00 - 8:00 م	

خادماكما في الرب ...

القسس: إبراهيم واصف

تليفون الكنيسة: 7323321052 موبايل: 3638 - 581 (732) القمص: إبرآم جورجي

موبايل: 4831 - 601 (908)





Coptic Orthodox Patriarchate Saint Mina's Church - Holmdel New Jersey

P. O. Box 465, Holmdel, NJ 07733



The Family Altar



As we approach lent, one of the holiest seasons of the whole year, we fast for forty days which our Lord Jesus Christ Himself fasted. As a church, we pray daily liturgies and as a family, we have a family altar that consists of prayers of psalms which are very powerful. Fasting and praying of the psalms accompanied by almsgiving are the cornerstones of Christian worship as they will incredibly strengthen your relationship with God. Fasting helps believers become consistent with prayer which allows that believer to take from God's love of the whole world and in return, that person becomes a giver, giving as much as they possibly can.

Fasting transforms our bodies to become an altar filled with God's love and through prayer we offer sacrifices of praise & thanksgiving to God. Through almsgiving we give to those who are in need, we are becoming like God who is a giver. During lent, we find that our church is praying daily liturgies while highlighting the importance of giving, as we sing in one of the most famous lent hymns "blessed are those who have mercy who give to the poor and fast and pray, the Son will show them mercy on Judgment Day".

Fasting is an invitation to establish your family's altar as it is written in Joshua 24:15 "But as for me and my house, we will serve the Lord". This is a very important spiritual concept as we are allowing God's spirit to lead the family which is the best type of worship. Also, as it is mentioned in Psalms 127:1 "Unless the Lord builds the house, they labor in vain who build it".

God creates a great foundation for every family and each of its members as they follow His commandments very carefully. One of the church fathers said, "the holy church does not only refer to physical walls, but it also refers to the hearts of all the believers who love God and have a place for God in their hearts". Therefore, we should build an altar for God in our houses so that He may dwell in them. In fact, it is a commandment as it was said "Arise, go up to Bethel and dwell there; and make an altar there to God" (Genesis 35:1).

I want to assure you that as a group, we become holy through fasting and prayer around the altar which transforms us into becoming a true heavenly icon free from blemish that may destruct it.

Practically, what is truly the family altar?

It is an area of the house that is dedicated for worship, prayers, and meditation. It also could be the area where the whole family gathers to pray. St. Cyprian said, "If two people with oneness of mind can do what they agreed upon, how great would it be if everyone is also able to have oneness of mind". This is truly how prayer becomes effective due to oneness of heart between everyone. One of the church fathers said "prayer in groups are answered very quickly and comes with many fruits when it is with oneness and agreement in goals". It also allows us to enjoy God's word which is our spiritual food as it is said "Man shall not live by bread alone, but by every word that proceeds from the mouth of God". Jesus also commanded us to remember His words as proof of His love that fills all during the lent as He said, "If anyone loves Me, he will keep My word; and My Father will love him, and We will come to him and make our home with him" (John 14:23).

If our fasting is proof of our love to God, so we must keep His commandments.

Weekly Divine Liturgies

Sunday: 6:00 - 8:30 AM

: 8:30 - 11:30 AM

Wed. : 8:45 –11:15 AM Friday : 7:30 – 10:00 AM

Sat. : 7:30 – 10:00 AM

Weekly Meetings

Tuesday

7:30 - 8:30 PM Weekly Prayer

Wednesday

7:00 - 8:30 PM Hymns class

7:00 - 8:30 PM Women's Meeting

Friday

6:30 - 8:00 PM children Bible study

7:00 - 8:00 PM Bible study (Arabic)

8:00 - 9:30 PM H.S. Youth Meeting

8:30 - 10:00 PM Young adult fellowship meeting 8:00 - 9:30 PM Men's Meeting

Saturday

4:30 - 5:00 PM Vesper Praises

5:00 - 5:30 PM Raising of Incense

5:30 - 7:00 PM Sunday school

5:30 - 7:00 PM Bible study (Arabic)

7:00 - 9:00 PM Midnight Praises

Start of The Holy lent

Monday, March 4th Tuesday Liturgies starting 4:00 - 7:00 PM

Commemorate of Pope Kirollos the Sixth

Saturday, March 9th, Liturgy 7:30 - 10:00 AM

Commemorate of Pope Shenouda the Third

Sunday, March 17th, usual liturgical hours

Fellowship of St. Joseph the Elder Saturday, March 2^{nd} after the Liturgy.

Vespers for the Feast of the Cross

Monday, March 18th 7:00 - 8:00 PM

Liturgy and procession of the Cross

Tuesday, March 19th 7:00 - 11:00 AM

Liturgy to commemorate the Archangel Michael

Thursday, March 21st 4:00 - 7:00 PM

CONFESSIONS:

Friday & Saturday Evening & after weekly Liturgies.

Servants of the Lord ...

Fr. Abraam Georgy
Fr. Abraham Wassef

Cell No.: (732) 581 - 3638 Cell No.: (908) 601 - 4831

Church Tel: (732) 332-1052 Church Fax: (732) 332-1049